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عوارضطرحترافیکتغییرمیکند
معاونحملونقلوترافیکشهرداریتهرانک

معــاون حمل و نقل و ترافیک شــهرداری تهــران درباره نحوه 
تغییرات در اجرای طرح ترافیک پایتخت، توضیحاتی را ارائه کرد.

سید مجتبی شــفیعی درباره »تغییر در اجرای طرح ترافیک شهر 
تهران«، توضیح داد: طرح ترافیکی که درحال اجراســت نسبت به 
طرح های قدیمی، پیشرفته تر، عادلانه تر و هوشمندانه تر است؛ اما 
نواقصی دارد.معاون حمل و نقل و ترافیک شــهرداری تهران در 

ادامه یادآور شــد: بنابراین تلاش می شــود که این طرح به سمت 
پویاتر شــدن عوارض حرکت کند. جریان ترافیکی در سطح شهر 
دائم درحال تغییر اســت. بــرای مثال باید عــوارض در زمان  و 
مکان هایی کــه ترافیک، وضعیت بحرانی دارد، تغییر کند تا مردم 

تشویق شوند که شبکه معابر را خلوت کنند.
بنا براعلام سایت شــهر، شفیعی با بیان اینکه باید مبلغ عوارض 

در معابــر خلوت کاهش یابد، افزود: همچنین عوارض در روزهای 
آلوده تر هوا باید نسبت به روزهای عادی تغییر کند یا بالعکس. به 
هرحال یک تیم متخصص منتخــب درحال کار کردن روی این 
موضوع اســت و امیدواریم تا پایان شــهریور طرح اولیه ای برای 
تصویب به شــورای عالی ترافیک تهران ارائه شود. اگر این طرح 

تصویب شود، از سال آینده اجرا خواهد شد.

جامعه

اخبار کوتاه 

   مریم فکری
داســتان تورم و کوچک شدن سفره معیشتی خانوار 
به نظر می رســد به جایی رســیده که شــاید حقوق 
کارمندان و بازنشســتگان لشگری و کشوری امسال 

دوباره افزایش پیدا کند.
آخریــن گزارش مرکز آمار از وضعیت تورم نشــان 
می دهد که نرخ تورم ســالانه تیر ماه امســال برای 
خانوارهای کشــور به ۴۰.۵ درصد رســیده است که 
نسبت به ماه قبل )خرداد ۱۴۰۰(، ۱.۱ درصد افزایش 

دارد.
در این میان، نرخ تورم نقطه ای نیز در تیر ماه ۱۴۰۱ 
به عدد ۵۴ درصد رســیده که این عدد در مقایسه با 
مــاه قبل ۱.۵ واحد درصد افزایش یافته اســت. نرخ 
تورم نقطه ای گروه عمده خوراکی ها، آشــامیدنی ها 
و دخانیات نیز با افزایــش ۴.۴ واحد درصدی به ۸۶ 
درصد و گــروه »کالاهای غیرخوراکی و خدمات« با 
افزایــش ۰.۱ واحد درصدی به ۳۶.۹ درصد رســیده 

است.
احتمال افزایش دوباره حقوق

با توجه بــه این آمارها و داســتان تورم و کوچک 
شدن سفره معیشتی خانوار، به نظر می رسد شرایط به 
جایی رسیده که شاید حقوق کارمندان و بازنشستگان 

لشگری و کشوری امسال دوباره افزایش پیدا کند.
از قــرار معلــوم، ســازمان های »امــور اداری و 
اســتخدامی« و »برنامــه و بودجه« در پیشــنهادی 

مشــترک، الگــوی جدیــدی از افزایــش حقوق و 
مســتمری کارمندان و بازنشستگان را جهت بررسی 

و اتخاذ تصمیم به دولت ارائه کرده اند.
این پیشــنهاد با هدف بهبود و کمک به معیشــت 
کارمندان و بازنشستگان کشوری و لشکری و ارتقای 
قــدرت خرید آنها به دولت ارائه شــده اســت و در 
روزهای آینده روال قانونی تایید آن طی خواهد شد.

بر این اساس، برخی روایت ها و گزارش ها حاکی از 
آن اســت که در صورت تایید این پیشنهاد، احتمالا 
افزایش مجــدد حقــوق کارکنان و بازنشســتگان 
لشــکری و کشوری در دستور کار دولت قرار گرفت. 
در ســال جاری افزایش ۱۰ درصدی حقوق ها برای 
غیرحداقل بگیران در دستگاه های اجرایی اعمال شده 

است.

فشار مجلس به دولت
در ایــن میــان، دیــروز در مجلس نیــز برخی از 
نمایندگان نســبت به وضعیت بازنشستگان لشکری 
و کشــوری انتقــاد کردند. در همیــن رابطه، محمد 
وحیدی، عضو کمیسیون آموزش مجلس در نشست 
علنی مجلس عنوان کرد: افزایش ۱۰ درصدی برای 
حقوق بازنشســتگان شــاغل از کارکنان لشگری و 

کشوری شرایط سختی را برای آن ها در کشور ایجاد 
کرده است.

علــی بابایی کارنامی، رییس فراکســیون کارگری 
مجلس نیز در صحــن علنی مجلس طی یک تذکر 
شفاهی خطاب به دولت گفت: علاوه بر اینکه باید به 
وضعیت کارگران توجه ویژه ای داشته باشد، باید برای 
افزایش حقوق بازنشستگان در حوزه های کشوری و 
لشــگری که برای ما بســیار مهم هســتند تصمیم 
بگیرد. همچنین رئیس ســازمان برنامه و بودجه نیز 
باید نســبت به دولت گذشــته در خصوص وضعیت 
بازنشســتگان لشگری و کشوری و همه مزد بگیران 

دولت مهربان تر عمل کند.
چه کســانی مشــمول افزایــش حقوق 

می شوند؟
پیشــنهاد افزایش حقوق و مســتمری کارمندان و 
بازنشســتگان، در یک الگوی جدید به هیات دولت 
ارائه شده است. این پیشنهاد را سازمان های »اداری 
و اســتخدامی« و »برنامه و بودجه« با هدف بهبود و 
کمک به معیشــت کارمندان، بازنشستگان کشوری، 

لشگری و ارتقای قدرت خرید، ارائه کرده اند.
به گزارش ســازمان اداری و اســتخدامی کشــور، 
پیشــنهاد افزایــش حقوق و مســتمری کارمندان و 
بازنشستگان، توسط این سازمان مشترک با سازمان 
برنامه و بودجه کشــور به دولت ارائه شده است و در 
روزهای آینده روال قانونی تأیید آن طی خواهد شد.

عادلانه ســازی پرداخت ها، افزایــش قدرت خرید و 
همچنیــن کمک به حفظ بنیان خانواده در راســتای 
قانون جوانی جمعیت کشــور، از اهداف این پیشنهاد 

عنوان شده است.
الگوی جدید پیشــنهادی، اینگونه است که معادل 
ریالــی امتیازاتی که برای کارمندان مشــمول قانون 
مدیریت خدمات کشــوری و قانــون نظام هماهنگ 
پرداخت کارکنــان دولت با عنوان متناسب ســازی 
حقوق به صورت ثابــت در احکام کارگزینی در نظر 

گرفته می شود، به حقوق افزوده خواهد شد.
بازنشستگان، وظیفه بگیران و مشترکان صندوق های 
بازنشستگی کشوری و لشکری و سایر صندوق های 
بازنشستگی وابسته به دستگاه های اجرایی مطابق با 
جزء ۲ بند الف تبصره ۱۲ قانون بودجه ســال ۱۴۰۱ 

کشور، مشمول این افزایش حقوق خواهند بود.
همچنین در راستای اجرای ماده ۱۶ قانون حمایت 
از خانــواده و جوانی جمعیت، مطابق این پیشــنهاد 
کمــک هزینــه اولاد و حــق عائله منــدی تمامی 
گروه های مختلف حقوق بگیر در دستگاه هایی که در 
ماده ۲۹ قانون برنامه پنجســاله ششم توسعه مطرح 
شــده و همچنین نیروهای مسلح، وزارت اطلاعات، 
سازمان انرژی اتمی )به اســتثنای مشمولان قانون 
کار( از قبیل کارکنان کشــوری و لشکری، اعضای 
هیات علمی دانشــگاه ها و موسسات آموزش عالی و 

پژوهشی و قضات افزایش خواهد یافت.

شهردار منطقه یک:

حریم سوهانک بار دیگر از دست 
متصرفین آزاد شد

ساخت و ســاز غیر مجاز در حریم سوهانک واقع در ناحیه ده 
شهرداری منطقه یک با حضور به موقع نیروهای اجرایی تخریب 

و آزادسازی شد.
به گزارش امتیاز؛ حمید رضا حاجوی شــهردار این منطقه 
اعلام کرد: در تعطیلات عاشــورا و تاسوعای حسینی و عزاداری 
های سالار شــهیدان، افراد ســودجو و متخلف با سوء استفاده 
از این ایام اقدام به ســاخت بنا و ایجاد مســیر جهت احداث باغ 
کرده  بودند که توســط عوامل اجرایی ناحیه ۱۰، بنای ســاخته 
شده بطور کامل تخریب شد. او افزود: پیش از این نیز از تصرف 
۳ هزار متر زمین حریم در سوهانک توسط حریم  بانان شهرداری 
منطقه یک جلوگیری شد و طی آن نیروهای حریم  بان شرکت 
شهربان مســتقر در ناحیه ۱۰ منطقه یک طی گشت زنی روزانه 
پس از مشــاهده خط  کشی و علامت گذاری حدود ۳ هزار متر از 
زمین های سوهانک توسط حریم خواران به قصد تصرف و ساخت 
و ساز، ضمن ثبت و گزارش این تخلف به شهربان و شهرداری 
منطقه، مانع از این اقدام غیرقانونی شدند. حاجوی با تاکید بر حفظ 
حقوق شهر گفت: مدیریت شهری در حفظ و صیانت از حریم در 
راستای حفظ حقوق بیت المال، جلوگیری از  تضییع حقوق شهر و 
شهرداری و مبارزه با زمین خواری از هیچ اقدامی فروگذار نیست 

و با کلیه تخلفات برخورد قاطعانه و قانونی انجام می دهد.

همزمان با دهه دوم  محرم انجام می شود:

برگزاری مراسم »چهل شب، چهل 
روضه« در بیت شهدای منطقه 19

سرپرســت شــهرداری منطقه ۱۹ از برگزاری مراسم معنوی 
چهل شــب، چهل روضه در منزل خانواده های معظم شهدای 
این منطقه همزمان با دهه دوم محرم و ایام سوگواری اباعبدالله 

الحسین )ع( در این منطقه خبرداد.
به گزارش امتیاز؛  علیرضا جعفری در خصوص اجرای طرح 
چهل شب، چهل روضه گفت: مراسم »چهل شب، چهل روضه« 
به سبک و ســیاق روضه ها و هیئت های خانگی با حضور در 
میان خانواده های معظم شهدا با هدف ترویج فرهنگ عاشورایی، 
ایثار و شهادت،اشاعه سیره و ســبک  زندگی امام حسین )ع(، 
زنده نگهداشتن نهضت حســینی و یاد و خاطره مردان الهی و 
شخصیت های فرزانه واقعه کربلا، برپایی مجالس سوگواری و 
تشــویق و ترغیب به زیارت امام حســین )ع( و توسعه و بقای 
فرهنگ دینی و اسلامی و نشــرآن در جامعه برگزار می شود.

براساس این گزارش قرائت زیارت عاشورا، مدیحه سرایی، ذکر 
مصیبت اهل بیت)ع( از جمله مراســم های چهل شب، چهل 
روضه اســت که این مراسم در بیت شــهدا با حضور معاونین 
،شــهرداران نواحی، مدیر امور ایثارگران منطقه،فرمانده بسیج 

منطقه و مدیران شهری برگزار می شود.

شهردار منطقه14 خبر داد:

 احداث پهلوگاه اضطراری 
در بزرگراه امام علی)ع( 

شهردار منطقه ۱۴ از احداث پهلوگاه اضطراری در بزرگراه امام 
علی)ع( با هدف ارتقای ایمنی ترافیکی در مسیر جنوب به شمال 
این بزرگراه  و تسهیل و تسریع امدادرسانی به خودرو های آسیب 

دیده خبر داد.
به گزارش امتیاز؛  محمد امین سالاری پور شهردار منطقه 
ایجاد پهلوگاه اضطراری جدید در منطقه را ، برای توقف خودروها 
در زمان های اضطراری از جمله رفع نقص فنی خودرو، تصادفات 
و یا امدادرســانی خودروهای امدادی بیان کرد. وی با اشاره به 
احــداث ۳ پهلوگاه اضطراری در بزرگــراه های محلاتی و امام 
علی)ع(  افــزود: این پهلوگاه های اضطراری به منظور افزایش 
ســطح ایمنی خودروهای عبوری و توقف خودروهایی که دچار 
نقص فنی شده و یا نیاز به امداد رسانی دارند، احداث شده است.  
سالاری پور در پایان از نظارت و برنامه ریزی برای اجرای طرح 
ها و فعالیت های حــوزه حمل و نقل و ترافیک  در محورهای 
عبوری منطقه ۱۴ با رویکرد ارتقای ایمنی شــبکه بزرگراهی و 

رضایت شهروندان خبر داد.

پای افزایش دوباره حقوق در میان است؛

 تورم چگونه افزایش 1۰ درصدی حقوق را بلعید؟

سقوط سقف هواپیمای ایران ایر تیتر ویدئویی بود که در روزهای گذشته در فضای مجازی 
منتشر شد که به گفته مدیر روابط عمومی این شرکت، به دلیل باز شدن گیره نگهدارنده سقف 
داخلی هواپیما به دلیل وزش باد شدید و تکان های هواپیما به این علت در هنگام فرود اتفاق 
افتاده است.پرواز تهران-تبریز شرکت هواپیمایی ایران ایر در دو روز گذشته با حادثه ای همراه 
شد که حاشیه هایی را در فضای مجازی ایجاد کرد. در ویدئویی که توسط یکی از مسافران 
این پرواز ضبط شده بود، بخشی از سقف هواپیما روی سر مسافران افتاد آن هم در شرایطی 
که گفته شد خلبان این پرواز یک بار نتوانسته بود، در فرودگاه تبریز فرود بیاید و دوباره برای 
نشستن در باند دیگر دیگر این فرودگاه تلاش کرد. حسام قربانعلی مدیر روابط عمومی شرکت 
هواپیمایی ایران ایر- اینگونه توضیح داد که پرواز تهران-تبریز در دو روز گذشته به دلیل وزش 
باد شدید در جهت موافق با فرود موفقی در باند ۳۰ مواجه نشد و نهایتا خلبان سعی کرد این 

هواپیما را در جهت مخالف وزش باد در باند ۱۲ فرودگاه تبریز به زمین بنشاند.
وی افزود: در این شرایط در زمان تقرب به باند هواپیما با باد بسیار تند دچار تکان های شدید 
در هنگام فرود می شود و به همین دلیل گیره های نگه دارنده سقف داخلی هواپیما باز می شود 

و بخشی از این سقف داخلی هواپیما روی سر مسافران فرود می آید.
مدیر روابط عمومی شــرکت هواپیمایی ایران ایر با بیان اینکه هیچ جراحت و آســیبی به 
مسافران وارد نشده است، گفت: سرعت وزش باد در هنگام فرود هواپیما بیش از ۲۷ کیلومتر 
بر ساعت بوده است و این باد از نوع برشی و در طبقه بندی مدیوم قرار داشت و همین مساله 

سبب شد تا چهار گیرنده دکوراسیون داخلی هواپیما باز شود.

شهردار منطقه ۱۲ در جلسه ارتباط مستقیم شهروندان با شهردار 
و مدیران ارشــد منطقه از طریق سامانه نظارت همگان سازمان 
بازرسی )۱۸۸۸( حاضر شد و تماس های شهروندان با این سامانه 

پاسخ داد.
به گزارش امتیاز؛   یک شــنبه، ۲۴ مردادمــاه، امیر یزدی، 
شهردار منطقه به همراه معاونان و مدیران ارشد شهری در جلسه 
ارتباط مستقیم شهروندان با شــهردار و مدیران ارشد شهری از 
طریق سامانه نظارت همگانی سازمان بازرسی )۱۸۸۸( حاضر شد 

و به تماس های تلفنی شهروندان پاسخ داد.
دراین باره امیررضا جلالی، رئیس اداره بازرســی شــهرداری 
منطقــه ۱۲، ضمــن قدردانــی از مجموعــه همکاری هــا و 
پیگیری هــا میــان مجموعه ســازمان بازرســی و کارکنان 
مرکز اطلاع رســانی ۱۸۸۸ شــهرداری منطقه در پاسخ گویی 
و پیگیری درخواســت های مردمی، بر اهمیت وجود ســامانه 
۱۸۸۸ در اعتمادســازی تأکید کرد و گفت: باید توجه داشــت 
وجود این ســامانه در مبارزه با فســاد اداری و شفاف ســازی 
عملکرد مدیران شهری تأثیر به سزایی دارد؛ ضمن آنکه سبب 
افزایــش مطالبه گری در شــهروندان خواهد بود که به عنوان 
ولی نعمت های ما بر چگونگی فعالیت ها و خدمت رســانی ها در 

دارند. نظارت  سیستم مدیریت شهری 
وی همچنین با تأکید بر اینکه شهر بدون کار مشارکتی با مردم 

عملًا اداره نمی شــود، بیان کرد: این به آن معناست که اگر هم 
در کاری موفقیتی حاصل می شود، به طور قطع با مشارکت مردم 
بوده و باید مســؤولان شهر و ساکنان و شهروندان آن به دنبال 

ایجاد این مشارکت باشند.
شــهردار قلب طهران به همراه همکاران خود در این جلســه، 
به ۱۲۴ تماس تلفنی از ســوی شــهروندان منطقه ۱۲ پاسخ داد 
که عمده ترین درخواســت های شهروندان با موضوعات خدمات 
شــهری، شهرسازی، حمل ونقل و ترافیک و... بود و در مورد این 
درخواست ها، دســتورات لازم برای رفع مشکلات به حوزه های 

مربوطه صادر شد.

وزیر علوم، تحقیقات و فناوری گفت: ما به شرطی به دانشگاه ها و 
دانشکده های مجوز می دهیم که رئیس دانشگاه اعلام کند و تعهد 
بدهد که برای تامین فضای آموزشــی، آزمایشــگاهی، کارگاهی و 

رفاهی مشکلی ندارد.
»محمدعلی زلفی گل« در پاسخ به این سوال که آیا دستور ممانعت 
از پذیرش دانشجو در دانشگاه هایی که امکانات رفاهی کامل نداشته 
باشــند، اجرایی شده اســت یا خیر؟ توضیح داد: یک تعداد دانشگاه 
داریم و عضو هیئت علمی و کارمند برای آن ها استخدام کرده ایم و 
اگر دانشجو نپذیرند، استادان این دانشگاه ها می خواهند چه کار کنند؟ 
بنابراین در مورد دانشگاه هایی که جاری و دایر هستند که نمی توانیم 
دانشــجو پذیرش نکنیم البته توصیه ما این است که دانشجو را با 
ظرفیت و تعدادی بپذیرند که بتوانند برایشان امکانات رفاهی کافی 
را مهیــا کنند.وی ادامه داد: همچنین در مورد اختصاص ظرفیت به 
دانشگاه ها هم از روسای دانشگاه ها خواستیم در پذیرش دانشجو حتما 
عنایت ویژه به بحث امکانات رفاهی، ایاب و ذهاب و... داشته باشند تا 
اینطور نشود که فرزندان مردم را در این دانشگاه بپذیریم بعد نتوانیم 

خدمتی شایسته شان به آن ها ارائه کنیم. 
زلفی گل در خصوص اعزام اســاتید به خارج از کشــور در جریان 
رونق پذیرش دانشجوی بین المللی، توضیح داد: در اعزام اساتید به 
خارج از کشور ایده هایی مطرح است که در برخی کشورهای منطقه 
روی آن کار می کنیم و برای ایجاد پردیس های جدید دانشــگاهی 

در کشــورهایی که طالب هســتند، یکی از ایده ها این است که از 
ظرفیت اعضای هیئت علمی بازنشسته استفاده کنیم. یعنی افرادی 
که علاقه مند هســتند برای اجرای این طرح به کار گرفته شوند، در 
زمینه اعزام از آن ها استفاده کنیم. البته این موارد هنوز طرح خام است 
و جزو برنامه های ماســت، اما هنوز نتوانسته ایم در این زمینه موفق 
باشــیم. وزیر علوم در مورد دعوت از اساتید برای تدریس در ایران 
نیز یادآور شــد: با توجه به گسترش زیرساخت های فضای مجازی 
خوشبختانه خیلی از دانشگاه های ما از دانشمندان خارج از کشور در 
همایش ها و سمینارها و حتی کارگاه های آموزشی استفاده می کنند و 

شاید خیلی به حضور فیزیکی آن ها ضرورتی هم نباشد.

یــک نماینده مجلس گفت: »عملکرد وزارت بهداشــت درمان و آموزش پزشــکی در 
بسیاری از حوزه های ذیربط با نقدها و سوالات جدی مواجه است.«

کمال حســین پور، نماینده مجلس شورای اسلامی بیان کرد: »وزارت بهداشت، درمان 
و آموزش پزشــکی بحث عدالت در توزیع منابعِ این حوزه را به طور کلی فراموش کرده 
اســت. مراکز برخوردار هر روز برخوردارتر می شوند و فاصله آنها با مراکز کم برخوردار 

هر روز بیشتر می شود.«
نماینده مردم سردشــت و پیرانشــهر در مجلس ادامه داد: »مسئولان این وزارت خانه 
نســبت به تذکرات و پیگیری های دلسوزان هم بی توجه هستند. سرانه های بهداشتی و 
درمانی در بســیاری از شهرســتان های محروم و مرزی بسیار پایین است و برای بهبود 
این وضعیت نابســامان اقدامی نمی شــود و درب بر همان پاشنه سابق می چرخد. مردم 
مخصوصا در شهرستان های محروم و مرزی برای پیگیری کوچک ترین مشکلات خود 
در حوزه بهداشــت و درمان مجبور می شــوند به شهرستان های دیگر یا مراکز استان یا 

تهران مراجعه کنند.«
ایــن نماینده مجلس گفت: »مردم و بســیاری از نمایندگان آنان در مجلس شــورای 
اســلامی از این وضعیت ناراضی هســتند و گلایه دارند. از وعدههای متعددی که داده 
می شود و بر زمین می ماند و از بروکراسی های هزارتوی اداری که نمی گذارد کار قدمی 
به جلو برود. وزیر بهداشــت درمان و آموزش پزشــکی باید بــه این وضعیت نامطلوب 

مخصوصا در شهرستان های محروم و مرزی رسیدگی کند.«

رییس کل ســازمان نظام پزشــکی با اشاره به دســتاوردها و پیشرفت های حوزه 
پزشــکی کشــور و با بیان اینکه دیگر نیازی به اعزام هیچ بیماری به خارج از کشور 
نداریم، گفت: اما پایاپای این رشــد، موضوع تامیــن هزینه های درمان برای مردم 
رشــد نکرده اســت و دغدغه تامین هزینه برای مثلا یک عمل جراحی برای برخی 

است. کمرشکن 
دکتر محمد رئیس زاده در آیین رونمایی از طرح بیمه تکمیلی خادمان ســلامت که در 
محل ســازمان نظام پزشکی برگزار شد، گفت: در این شــرایط کشور رسیدگی به امور 
معیشــتی مردم در حوزه های مختلف از اولویت های ما اســت که موضوع درمان بخش 
بسیار مهمی از آن است. این یعنی مردم مطمئن باشند اگر بیمار شوند می توانند خدمات 

مناسب بدون دغدغه هزینه مالی دریافت کنند.
وی افزود: جامعه پزشــکی بویژه پس از انقلاب اســلامی به درجه ای رسیده که قادر 
است بهترین خدمات را به مردم ارائه دهد و دیگر نیازی به اعزام هیچ بیماری به خارج 
از کشــور نداریم اما پایاپای این رشد، موضوع تامین هزینه های درمان برای مردم رشد 
نکرده اســت و دغدغه تامین هزینه برای مثلا یک عمل جراحی برای برخی کمرشکن 

است.
او با اشــاره به فرمایشات مقام معظم رهبری مبنی بر اینکه بیمار جز رنج بیماری نباید 
رنج دیگری داشــته باشــد، افزود: ما باید برای این هدف تلاش کنیم و این راه حل بر 

عهده بیمه ها است.

ماجرای سقوط سقف هواپیمای 
ایران ایر چه بود؟
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